
 

 

Referat fra møde i 

Studienævn for cand.merc. og cand.merc. aud. 

Fredag den 19. August 2022  

kl. 9.00 – 15.30. 

Mødelokale ved IVØ 

Tilstede:  
Ingo Winkler, Marianne Storgaard, Yingkui Yang, Andreas Rasmussen (online), Elena Cipcea (online), 
Natasha Henriette Nielsen. 

Til stede under punkt 4 – 11: Niklas Woermann (online) 

Administration til stede under punkt 1-8:  Kirsten Høg (referent) 
Administration til stede punkt 9 -11: Julie Udbye Nielsen, Selma Brackovic, Louise Folkestad 
 
Afbud: Caroline Grossmann: (studienævnssekretær) 
 
Punkt 1. Godkendelse af referat fra ordinært møde 16. juni 2022 
Referat godkendt. 
Formanden bød Natasha velkommen som nyt medlem af studienævnet. 
 
Punkt 2. Orientering fra studienævnets medlemmer 
Kort orientering om fakultetets svar vedrøende mulighed for udvidelse af antal medlemmer i studienævnet, 
blandt andet i relation til antal studerende på cand.merc.aud. uddannelsen. 

Formanden orienterede om, at der endnu ikke fra SAK-ADM har været drøftet tolkning omkring ændringer i 
adgangsbekendtgørelsen i forhold til krav vedr. engelsk B på dansksprogede uddannelser (§36, stk. 2 i 
Adgangsbekendtgørelsen). Studienævnet vil derfor ikke kunne tilbagemelde omkring en potentiel ændring i 
cand.merc. aud. eller cand.merc. studieordningerne i relation til dette punkt.  
 
Punkt 3. Orientering fra Studieleder. 
Studieleder orienterede om, at dimission er gået godt i alle campusbyerne. 

Studiestart: Studieleder vil selv i Odense stå for fælles introduktion for alle cand.merc. profilerne, 
efterfølgende er der separate forløb med de profilansvarlige på de enkelte profiler. Studieleder har snakket 
med Esbjerg og Kolding, der har et fint program for studiestart, inkl. virksomhedsbesøg. 

Optagelse: Der har været lidt lavere optagelse på cand.merc. set på tværs af uddannelsen, hvilken tendens 
også er set på de andre universiteter. Uændret, lidt stigende optag på cand.merc.aud. set i relation til mulig 
kapacitet. 
Nogle profiler klarer sig godt, herunder har profilerne i Esbjerg et pænt optag. Lidt lavere optag på 
profilerne i Kolding samt enkelte af profilerne i Odense.  Studieleder har snakket med de profilansvarlige og 



VILU i Kolding omkring problemstillingen. Meldingen har været, at nogle cand.merc. profiler kan være i 
konkurrence med udbud af uddannelser på erhvervsakademierne, i kombination med, at man har mindre 
studenterårgange. Odense og Esbjerg rekrutterer også engelsksproget, hvilket kan gøre dem mindre 
sårbare for udsving i forhold til ansøgere alene fra Danmark.  
Studienævnsmedlem fra Kolding mente også, at det er bekymrende med det lavere optag i Kolding. Hun vil 
tage en videre drøftelse med tilbage omkring både eksterne og interne forhold som indhold og 
undervisning, der kan ses på med henblik på en fremtidig større optagelse. 
 
Der blev også peget på, at det er vigtigt at se på, hvilke kompetencer virksomhederne i lokalområderne 
efterspørger. 

Studieleder vil sætte processen i gang med henblik på optag problemstillingen. 

Kirsten /administrationen lovede at se på datagrundlaget for optaget, så man har et klarere billede af de 
studerendes bachelor/professionsbachelor baggrund, valg af campus, prioriteter, m.v.  

Fakultetet vil gerne igangsætte arbejde omkring 3 fremtidige akkrediteringer i regi af Business School. Der 
har været afholdt møde med dekan, business school leder, studieleder for Erhvervsøkonomi, HA og 
studieleder for cand.merc. og cand.merc.aud. 
 
Punkt 4. Vejledningstimer, specialer. 
Studienævnet drøftede oplægget til tydeliggørelse i fagbeskrivelsen af, hvad de studerende kan forvente i 
forhold til vejledning og især vejledningstid under specialeskrivningen. 
 
Studienævnet konkluderede, at oplægget til ændring i fagbeskrivelsen har specificeret det fint. Der bør 
måske tilføjes, at det forventes, at de studerende selv skal kontakte vejleder løbende i skriveprocessen. 
Studienævnet besluttede endvidere ikke at angive, hvilke vejledningstimer de studerende kan have ved 2. 
og 3. prøveforsøg. Det blev også besluttet at revidere udkastet m.h.t. sproglige toning.  

Efterfølgende sendes udkastet ud til studieleder og de profilansvarlige for at indhente kommentarer fra 
vejlederne. 
 
Pkt. 5.  Indmelding af ønsker om ændring i eksisterende uddannelser 
Der er ikke konstateret ønsker om ændring i studieordningerne for cand.merc. og cand.merc.aud. udover 
en potentiel tvungen ændring omkring adgangskrav vedr. Engelsk B (§36, Stk. 2 i Adgangsbekendtgørelsen), 
hvis dette måtte blive aktuelt, jf. den senere drøftelse i SAK-ADM.  
Studienævn og studieleder kommenterede, at man helst ikke ser, at der måtte skulle ændres på 
adgangskrav vedr. Engelsk B i relation til at understøtte optaget på de dansksprogede profiler og 
uddannelser. 

I tilknytning til dette punkt blev drøftet en eventuel mulighed omkring tilbud om eksamensafholdelse på 
dansk på fag, der udbydes med undervisning på engelsk på dansksprogede profiler på cand.merc. samt på 
cand.merc.aud. Dette kan tages videre op i forbindelse med de næstkommende møders behandling af de 
indkaldte fagbeskrivelser. Studienævnets holdning er at være fleksible, hvor dette måtte være muligt i 
forhold til de enkelte fag. 
 
Punkt. 6. Censor og eksaminator rapporter. 
I alt mener studienævnet at censorrapporterne ikke henviser til store problemer.  



Der, hvor der har været flest kommentarer fra censorerne, er omkring censornormen og det faktiske 
anvendte tidsforbrug (3c). Her nævner flere, at de har anvendt mere tid, end normen som sådan er sat til. 

Studienævnet mener, der er fejl i censor rapporten under 3 a, ”andre forhold” hvor der står at der er 19 
ikke tilfredsstillende vurderinger. Mener alene der er tale om 1 ikke tilfredsstillende vurdering. 

Eksaminatorrapport: 
Det ser fint ud – ingen ting at bemærke. 
 
Punkt 7. Danmarks Studieundersøgelse. 
Studienævnet behandlede alene den del vedrørende Læringsbarometer. Uddannelseszoom drøftes på 
mødet i september eller oktober. 

Studienævnet konstaterede, at stikprøveanalysen 2021 ikke indeholder tal/værdier for Kolding og Esbjerg. 
Ligesom er det ikke muligt via Dataanalytics oversigten at se Odense værdierne på uddannelsesniveau. Tal 
kan alene ses på uddannelsestype. 

Studienævnet konstaterede derfor, at de ikke yderligere kan kommentere på tallene. Man vil viderebringe 
til fakultetet at de kvantitative data skal giver information for alle campusbyer og have relevans for 
studienævnets specifikke uddannelser. 

Populationsanalysen har tal/værdier for alle tre campusser, ligesom det er muligt at se tal på 
uddannelsesniveau. 

Generelt konkluderede studienævnet, at en samlet score på 3.74 ud af 235 besvarelser er tilfredsstillende 
for 2021.  Spørgsmålet vedrørende konstruktiv feedback (fra underviser til studerende) er det spørgsmål, 
der har lavest score, ned til 2,67. på en campus. Det kan ikke tolkes som direkte dårligt, da studienævnet 
mangler information om, hvordan denne indikator så ud i 2020 og 2018 undersøgelsen. Studienævnet vil 
via studieleder spørge de profilansvarlige omkring punktet.  

Campus Kolding har lav(est) score på nogle få parametre, men alene for 2021 målingen. Man vil ikke kunne 
vide, om de studerende måtte have andre forventninger end tidligere, og svarprocenten er generel lav for 
alle campusser. Studieleder vil snakke med de profilansvarlige. 

Til fakultetet meldes tilbage omkring: 

a) Problemer med analysen, og at der mangler data for Esbjerg og Kolding i stilprøveanalysen, og at 
tolkning af ”brugbare” data derfor er begrænset til campus Odense, for stikprøven kan der ikke 
tolkes på uddannelsesniveau. 

b) Der er generelt lav svarprocent i 2021, der kan gøre det vanskeligt at tolke på data.  
c) Ud fra stikprøve- og populationsanalysen kan man på de ”brugbare” data tolke, at der 

gennemsnitligt set er en tilfredshed på de adspurgte parametre. Også set i lyset af, at perioden for 
undersøgelsen fra 2018 til 2021 i høj grad har været præget af nedlukninger grundet covid19. 

 
Punkt 8. Midtvejsevaluering – Anbefalinger om medbestemmelse og medinddragelse 
Studienævnet har nedenstående bemærkninger til midtvejsevalueringen og forhold, man gerne vil have 
nævnt: 

- Tydeliggørelse af, hvilke grupper, der inddrages. Kobling af punkt 2 og 4, og at der tilføjes 
onboarding aktiviteter, der ikke ses nævnt i notatet. 



- Kendskab til forskellige organer på SDU bør introduceret tidligt ved ansættelse af medarbejdere. 
Også studerende vil have brug for kendskab til de mange organer på SDU.  

- Det kan være svært for nye medlemmer i et studienævn at se, hvilket mandat /beslutningsgrundlag 
man har som medlem. 

- Studienævnsmedlemmer fik kun en begrænset antal af kurser i relevante områder for nye 
medlemmer af kollegiale organer 

Punkt 9. Praksis og principper (lukket punkt). 
 
Punkt 10. Orientering om afgørelser fra Styrelse, Rektorat og Meritankenævn (lukket punkt) 
 
Punkt 11. Behandling af ansøgninger vedr. dispensation og merit (lukket punkt). 
 
Punkt 12. Meddelelser 
12.1 Dagsorden møde i Studienævn for Cand. Public 21. juni 2022  
12.2 Dagsorden møde i Studienævn for HA 17. juni 2022  
12.3 Referat af møde i Studienævn for MEME 10. juni 2022  
12.4 Referat af møde i Studienævn for Jura 1. juni 2022  
12.5 Referat af møde i Studienævn for SNSJSE 14. juni 2022  
12.6 Referat af møde i Studienævn for HA 25. maj 2022  
12.7 Referat af møde i Studienævn for Cand. Public 24. maj 2022  
12.8 Dagsorden konstituerende studienævnsmøde i Studienævn for Cand. Public 15. august 2022  
12.9 Dagsorden møde i Studienævn for Cand. Public 15. august 2022  
12.10 Referat af møde i Studienævn for Cand. Public 21. juni 2022  
12.11 Dagsorden møde i Studienævn for MEME 9. august 2022 

 

 

Ingo Winkler   Kirsten Høg 
Studienævnsformand   Academic Support 

 

 

 

 

 


